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Utlåtande 2013:97 RIV (Dnr 328-1374/2012) 

 

Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens 

skolgårdar 
Motion (2012:49) av Emilia Bjuggren och Jari Visshed (båda S) 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2012:49) av Emilia Bjuggren och Jari Visshed (båda S) om 

”Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens skolgårdar” anses 

besvarad med vad som anförs i utlåtandet.  

 

 

Föredragande borgarrådet Lotta Edholm anför följande. 

 

Ärendet 

 

Emilia Bjuggren och Jari Visshed, (båda S), föreslår i motion (2012:49) till 

kommunfullmäktige att möjligheterna till spontan- och organiserad idrott bör 

öka på Kungsholmen genom anläggandet av konstgräs och kulananläggningar 

på vissa skolor.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Stockholms Stadshus AB (SISAB). 

Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen är i linje med förslaget till 

idrottspolitiskt program för Stockholms stad. 

Fastighetsnämnden anser att de enbart i mindre omfattning berörs av det 

som framförs i den rubricerade motionen. 

Idrottsnämnden är positiv till att markytor, inte minst skolgårdsytor, 

utvecklas med möjligheter för organiserad idrott liksom spontan 
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motionsverksamhet. Det finns många goda exempel där flera parter har 

bidragit med medel och kunskap.  

Utbildningsnämnden delar uppfattningen om det positiva i att möjliggöra 

mer tid och yta för ungdomsidrott i olika former. I utbildningsnämndens 

verksamhetsplan för 2013 är också detta betonat. 

Stockholms Stadshus AB (SISAB) anser att det finns goda möjligheter att 

tillgodose behovet av ytterligare bollplaner. 

 

Mina synpunkter 

 

Unga mår bra av att röra på sig. Fysisk aktivitet motverkar inte bara fetma och 

hjärt- och kärlsjukdomar utan forskning har även visat att det leder till bättre 

studieresultat. Tonåringar som upprätthåller vanor av god fysisk aktivitet 

fortsätter dessutom i högre grad att röra sig fysiskt som vuxna, med de 

hälsovinster som detta innebär. Genom god tillgång till idrottsytor och 

idrottsaktiviteter i staden kan alla stockholmare stimuleras att röra på sig och 

motionera mera. Staden har därför som mål att öka antalet bokningsbara 

idrottsytor men samtidigt ska det också finnas plats för spontanidrott. 

I detta sammanhang är det givetvis viktigt att de idrottsytor som 

utbildningsnämnden förfogar över tillgängliggörs. Utbildningsnämnden och 

idrottsnämnden samarbetar därför redan med Skolfastigheter i Stockholm AB 

(SISAB) för att finna möjliga lösningar och åtgärder för att bättre 

tillgängliggöra skolidrottshallar och andra idrottsytor efter skoltid. Ambitionen 

är att fler av skolornas idrottssalar ska göras tillgängliga när salarna inte 

används av skolan och att även andra ytor ska kunna användas efter skoltid. 

Stadens lokaler ska utnyttjas på ett så effektivt sätt som möjligt.   

I övrigt kan jag konstatera att förslagen i motionen är i linje med förslaget 

till nytt idrottspolitiskt program för Stockholms stad. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2012:49) av Emilia Bjuggren och Jari Visshed (båda S) om 

”Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens skolgårdar” 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård, Roger Mogert och 

Tomas Rudin (alla S) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Bifalla motionen 

2. Medel avsätts för ändamålet 

3. Därutöver anföra följande 

Idrottsförvaltningen har tidigare meddelat att ett tillskott i det totala utbudet av 

konstgräsytor för motion och idrott är välbehövligt.  

Eftersom det enligt rådande ansvarsfördelning är SISAB som har ansvaret för 

investeringar och drift på skolmark vill vi kraftfullt uppmana kommunfullmäktige att 

ge SISAB i uppdrag att avsätta medel för ändamålet. Då idrottsförvaltningen har lång 

erfarenhet av att arbeta med anläggande av idrottsytor ser vi gärna att förvaltningen 

bistår SISAB med den kunskapen och hjälper till med planering och beställande.  

I det idrottspolitiska programmet för Stockholms stad 2013-2017 föreslås att 

utbildningsnämnden ansvarar för att dagligen erbjuda alla elever i skolan möjlighet till 

fysisk aktivitet under eller i anslutning till skoldagen. Detta underlättas om skolorna 

har ytor på skolgården som stimulerar till fysisk aktivitet. Och som 

Stadsledningskontoret konstaterar är motionens förslag i linje med det idrottspolitiska 

programmet. SLK påpekar också att det innebär ökade drifts- och kapitalkostnader och 

att dessa kommer belasta utbildningsnämndens budget genom ökat hyresuttag. 

Samtidigt råder en organisation där det är upp till utbildningsnämnden att göra de 

beställningar hos SISAB som lyfts fram i motionen.  

Fastighetskontoret konstaterar å sin sida att ett tillskott i det totala utbudet av 

konstgräsytor för motion och idrott är välbehövligt, gärna även på skolgårdar. Men att 

de projekterar och anlägger konstgräsfotbollsplaner inom egna fastigheter på mark 

som är avsedd för idrottsändamål. Det utförs på uppdrag från idrottsförvaltningen som 

då är beställare.  

I utbildningsnämndens verksamhetsplan för 2013 är också detta betonat. 

Idrottsnämnden har i kommunfullmäktiges budget 2013 fått i uppdrag att i samarbete 

med utbildningsnämnden och SISAB föreslå och genomföra åtgärder för att 

tillgängliggöra skolidrottshallar och andra idrottsytor efter skoltid.  

Precis som föredragande borgarrådet skriver mår unga mår bra av att röra på sig. 

Fysisk aktivitet motverkar inte bara fetma och hjärt- och kärlsjukdomar utan forskning 

har även visat att det leder till bättre studieresultat. Tonåringar som upprätthåller vanor 

av god fysisk aktivitet fortsätter dessutom i högre grad att röra sig fysiskt som vuxna, 

med de hälsovinster som detta innebär. 

Vi konstaterar dock att utan erforderliga resurser kommer stadens förvaltningar och 

bolag vara helt överens i retoriken men inget kommer hända i praktiken eftersom 

budgetramarna är för snäva hos berörda förvaltningar och bolag. Det här får negativa 

konsekvenser för stadens barn och unga i allmänhet och för skolbarnen på 

Kungsholmen i synnerhet.  
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Det krävs högre ambitioner i staden om vi ska kunna uppfylla målen om en friskare 

befolkning år 2030.  

 

Reservation anfördes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att öka antalet idrottsmöjligheter för både spontan och organiserad idrott på 

stadens skolgårdar 

2. att i övrigt anföra följande 

  

Satsningar på idrottsytor i och kring skolor gör att anläggningarna kan nyttjas både 

under och utanför skoltid. Det är en smart satsning i en stad där bra idrottsytor är en 

bristvara. Bättre utomhusytor för idrott i anslutning till skolor ökar också kvalitén i 

undervisningen inom ämnet idrott och hälsa.  

Vi ser positivt på att, i enlighet med motionens intentioner och det arbete som 

pågår, öka möjligheten till idrottsaktiviteter på skolgårdar under de tider då 

skolverksamhet inte pågår. Då ansvaret för investeringar och drift på skolmark 

återfinns hos SISAB och utbildningsförvaltningen bör samarbetet mellan 

idrottsförvaltningen, SISAB och utbildningsförvaltningen utvecklas i syfte att öka och 

förbättra idrottsmöjligheterna på stadens skolgårdar. 

 Inom ramen för utvecklingsarbetet bör parterna diskutera vilka idrottsaktiviteter 

som attraherar såväl killar som tjejer, i syfte att säkerställa jämställda satsningar. Det 

är viktigt att en utveckling av idrottsytor på skolgårdar inte resulterar i verksamhet 

som primärt nyttjas av enbart ett kön. 

 Det är viktigt att den organiserade idrotten får tillgång till omklädningsrum och 

toaletter i anslutning till idrottsanläggningarna. I de fall det är möjligt bör även den 

spontana idrotten ges tillgång till toaletter och omklädningsrum. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2012:49) av Emilia Bjuggren och Jari Visshed (båda S) om 

”Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens skolgårdar” anses 

besvarad med vad som anförs i utlåtandet.  

 

  



5 

 
Stockholm den 19 juni 2013 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Lotta Edholm  

Ulrika Gunnarsson 

 

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Roger Mogert och Tomas Rudin 

(alla S) med hänvisning till reservationen av (S) i borgarrådsberedningen. 

 

Reservation anfördes av Åsa Jernberg och Stefan Nilsson (båda MP) med 

hänvisning till reservationen av (MP) i borgarrådsberedningen.  

 

Reservation anfördes av Karin Rågsjö (V) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Motion (2012:49) om ”Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens 

skolgårdar” bifalles. 

2. Dessutom vill jag säga följande. 

Motionen lyfter fram vikten av att maximalt använda alla ytor på Kungsholmen för 

att skapa fler idrottsmöjligheter. Det gäller nu att gå från ord till handling. Resurser 

måste avsättas och nödvändiga uppdrag ges till SISAB måste ges för att förverkliga 

motionens intentioner.  

Ett tillskott i det totala utbudet av konstgräsplaner för motion och idrott är 

välbehövligt i hela staden. Skolgårdarna är viktiga resurser att ta tillvara på ett bättre 

sätt än idag. Det är dock viktigt att utgå från skolornas behov när man tar fram 

kullanläggning/bollplan på skolgårdar. Idrottsytorna bör vara så mångfunktionella som 

möjligt för att bli så användbara som möjligt. 
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ÄRENDET 

 

Emilia Bjuggren och Jari Visshed, (båda S), föreslår i motion (2012:49) till 

kommunfullmäktige att möjligheterna till spontan- och organiserad idrott bör 

öka på Kungsholmen genom anläggandet av konstgräs och kulananläggningar 

på vissa skolor.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, utbildningsnämnden, 

idrottsnämnden, fastighetsnämnden och Stockholms Stadshus AB (SISAB). 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 4 februari 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen är i linje med förslaget till 

idrottspolitiskt program för Stockholms stad. Därutöver har idrottsnämnden i 

kommunfullmäktiges budget 2013 fått i uppdrag att i samarbete med 

utbildningsnämnden och SISAB föreslå och genomföra åtgärder för att tillgängliggöra 

skolidrottshallar och andra idrottsytor efter skoltid.  

De i motionen omnämnda skolorna är ägda av SISAB och uthyrda till 

utbildningsnämnden.  I enlighet med stadens organisation är det upp till 

utbildningsnämnden att göra de beställningar hos SISAB som lyfts fram i motionen. 

Ökade drifts- och kapitalkostnaderna kommer då belasta utbildningsnämndens budget 

genom ökat hyresuttag. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 november 2012 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Sebastian Wiklund (V), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 9 oktober 2012 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Fastighetsnämnden berörs i mindre omfattning av det som framförs i den rubricerade 
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motionen. Stadens skolor ägs och förvaltas i stor utsträckning av Skolfastigheter i 

Stockholm AB, SISAB. Det gäller exempelvis de angivna skolorna i motionen, 

Kungsholmens grundskola, Eiraskolan, Rålambshovsskolan och Kullskolan.  

Ansvaret för bokning av bokningsbara idrottsanläggningar i Stockholm ligger på 

idrottsförvaltningen. De mindre så kallade kulananläggningarna är normalt inte 

bokningsbara. En kulananläggning är enligt Riksidrottsförbundets definition en så 

kallad näridrottsplats som kännetecknas av följande kriterier: 

- Öppen för alla oavsett ålder 

- Finns inom bostadsområdet i anslutning till skolan eller lätt att nå 

- Ska vara slitstark 

- Ska kunna användas obehindrat utan tidsbokning 

- Är inte anpassad för organiserad tävlingsverksamhet 

Kulananläggningen som sådan är en inhägnad aktivitetsyta, med en i Stockholm 

vanlig yta på 20 x 40 meter, som kan användas för en mängd olika idrotter såsom 

fotboll, landhockey, innebandy, basket, volleyboll, tennis, badminton och handboll.   

Fastighetskontoret projekterar och anlägger konstgräsfotbollsplaner inom egna 

fastigheter på mark som är avsedd för idrottsändamål. Detta utförs normalt på uppdrag 

från idrottsförvaltningen som då är beställare. Då det gäller förslaget som anförs i 

motionen, är fastighetskontorets uppfattning att det är en fråga för SISAB som 

fastighetsägare och förvaltare samt utbildningsförvaltningen och Kungsholmens 

stadsdelsförvaltning som verksamhetsutövare. Beträffande möjligheten att tidsboka 

anläggningar enligt det förslag som anges i motionen, är det en fråga för 

idrottsförvaltningen att svara på.  

 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 5 februari 2013 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Emilia Bjuggren m.fl. (S), bilaga 1. 

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas förslag till beslut. 

 

Reservation anfördes av Åsa Jernberg (MP), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 22 januari 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen är positiv till att markytor, inte minst skolgårdsytor, utvecklas med 
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möjligheter för organiserad idrott liksom spontan motionsverksamhet. Det finns 

många goda exempel där flera parter har bidragit med medel och kunskap beträffande 

att utveckla skolgårdar, med inriktning på lek och motion, för elever under dagtid och 

allmänhet och föreningar under kvällstid och helger. Ett exempel är Johannes bollplan 

i Vasastan, som består av en konstgräsfotbollsplan, skolfriidrottsytor, innebandyplan 

med sarg samt basketytor. Bollplanen är belägen på skolmark men sköts av 

idrottsförvaltningen. Ytterligare exempel på utvecklade skolgårdar/-skolmark, med 

inriktning på motion och idrott, är Franz Schartau på Södermalm, Västerholmsskolan i 

Vårberg, Västbergaskolan i Midsommarkransen och Mälarhöjdsskolan i Hägersten. 

I sammanhanget kan nämnas att önskemål liknande de i motionen framkom i 

samband med nyligen genomfört remissförfarande om ett nytt idrottspolitiskt program 

för staden. Flera remissinstanser lyfte fram behovet av näridrottsplatser, inte minst på 

skolgårdar. Därutöver påtalades fortsatt behov av nära samverkan mellan skola och 

idrottsliv. Utbildningsförvaltningens roll framhölls av stadsdelsnämnderna som 

särskilt viktig för att skapa bättre förutsättningar att nå alla, även de inaktiva, och att 

nyttja ytor och anläggningar i anslutning till skolorna. Utbildningsnämnden instämde i 

att staden ska arbeta för att alla invånare ska bli fysiskt aktiva. Vidare att man såg 

möjligheter för eleverna att röra på sig under raster samt att föreningar kan genomföra 

aktiviteter efter skoldagens slut. Denna viljeyttring torde innebära att en utveckling av 

skolgårdarna är nödvändig, inte minst i innerstaden. 

Förvaltningen anser att ett tillskott i det totala utbudet av konstgräsytor för motion 

och idrott är välbehövligt, gärna även på skolgårdar, men att det enligt rådande 

ansvarsfördelning i normalfallet är SISAB som har ansvaret för investeringar och drift 

på skolmark. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 januari 2013 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Jan Valeskog m.fl. (S) och Edith Ringmar (V), bilaga 

1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. 

(M), Helen Törnqvist (C) och Ella Bohlin (KD), bilaga 1. 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 20 december 2012 har 

i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen om det positiva i att möjliggöra mer tid och yta för 

ungdomsidrott i olika former. 
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I utbildningsnämndens verksamhetsplan för 2013 är också detta betonat. 

Idrottsnämnden har i kommunfullmäktiges budget 2013 fått i uppdrag att i samarbete 

med utbildningsnämnden och SISAB föreslå och genomföra åtgärder för att 

tillgängliggöra skolidrottshallar och andra idrottsytor efter skoltid. Förvaltningen 

kommer att även i fortsättningen medverka till att fler av skolornas idrottssalar och 

andra ytor görs tillgängliga när dessa inte används av skolan, för ett resurseffektivt 

utnyttjande av befintliga ytor. Ett problem är att de kommunala skolorna får betala 

exempelvis underhåll för konstgräs, vilket innebär att det inte blir lika villkor för 

kommunala och fristående skolor om detta finansieras genom skolpeng. 

 

Stockholms Stadshus AB (SISAB) 

 

Stockholms Stadshus AB:s (SISAB) yttrande daterat 10 januari 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

I det av kommunfullmäktige beslutade ramavtalet för utbildningslokaler behandlas 

hantering av konstgräsanläggningar. Anläggning av konstgräs beställs hos SISAB av 

utbildningsnämnden och medför hyrestillägg i två nivåer; för mindre plan, 7-manna-

bollplan/multisportanläggning respektive stor plan, 11-manna-

bollplan/idrottsanläggning. Därefter har bolaget det samlade ansvaret för drift, skötsel, 

underhåll och reinvesteringar. I nuläget finns 13 stycken konstgräsanläggningar inom 

SISAB:s fastigheter, dock ingen på Kungsholmen. 

Konstgräs beställs i ökad omfattning på bollplaner och liknande anläggningar. 

Detta är positivt då de, utöver skolans behov, normalt även har ett mervärde för annan 

användning. Utanför skoltid kan de, beroende på utformning, användas både av 

boende i närområdet för spontan idrott och för organiserad idrott som bokas via 

idrottsnämnden. Konstgräs kräver frekvent specialskötsel för att bibehålla kvalitet och 

funktion.  

Koncernledningens synpunkter 

SISAB har genom sitt ansvar att tillhandahålla utbildningslokaler och därtill 

hörande skolgårdar, goda möjligheter att tillgodose behovet av ytterligare bollplaner.  

Nyanläggning av en ny konstgräsplan från SISAB kräver en beställning av 

utbildningsnämnden. SISAB kan därefter, som bolaget anger, medverka till att fler 

konstgräsplaner anläggs på Kungsholmen.  

De bollplaner som SISAB redan har kan nyttjas av allmänhet efter skoltid, eller 

bokas genom idrottsnämnden.  

För att konstgräsplaner ska hålla och bibehållas i brukbart skick kräver de 

kontinuerligt underhåll, som medför ökade kostnader för fastigheten. Kostnader för 

skötseln måste bäras av utbildningsnämnden om bollplanen tillhör en skolgård. Detta 

på grund av att SISAB:s kärnverksamhet är att tillhandahålla utbildningslokaler till en 

självkostnad, vilket innebär att bolagets intäkter ska täcka kostnaderna, och bolaget 

generera ett nollresultat. 
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Sammantaget ställer sig koncernledningen positiv till att SISAB bidrar till att 

tillhandahålla fler konstgräsplaner utifrån ovan redovisade förutsättningar. 
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Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Reservation anfördes av Jan Valeskog m.fl. (S) och Edith Ringmar (V) enligt 

följande.  

 

Att  bifalla motionen 

Motionen Skapandet av idrottsmöjligheter på Kungsholmens skolgårdar lyfter fram 

vikten att maximalt utnyttja alla ytor på Kungsholmen för att skapa fler 

idrottsmöjligheter. I stadens svar menas att motionens förslag redan är under åtgärdade 

eller finns som uppdrag. Tyvärr räcker det inte med att något är betonat i en 

verksamhetsplan eller delvis är under översyn. Nu krävs det leverans för att öka 

idrottsmöjligheterna på Kungsholmen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Lotta Edholm m.fl. (FP), Markus Nordström m.fl. 

(M), Helen Törnqvist (C) och Ella Bohlin (KD) enligt följande. 

 

Unga mår bra av att röra på sig. Fysisk aktivitet motverkar inte bara fetma och hjärt- 

och kärlsjukdomar utan forskning har även visat att det leder till bättre studieresultat. 

Genom god tillgång till idrottsytor och idrottsaktiviteter i staden kan alla stockholmare 

stimuleras att röra på sig och motionera mera.  

Det råder hallbrist i Stockholm idag och därför är det viktigt att de idrottsytor som 

utbildningsnämnden disponerar tillgängliggörs. I arbetet med att öka utbyggnaden av 

nya idrottsytor samt utnyttjandet av befintliga ytor ska samverkan ske med berörda 

nämnder. Stadens lokaler ska utnyttjas på ett så effektivt sätt som möjligt.   

Det är viktigt att öka antalet bokningsbara idrottsytor men samtidigt ska det finnas 

plats för spontanidrott. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt följande. 

 

1. Idrottsförvaltningen erbjuder SISAB att bistå med planering och beställning av 

investeringar i idrottsytor på stadens skolgårdar. 

2. Som yttrande över remiss av motion (2012:49) om skapande av 

idrottsmöjligheter på Kungsholmens skolgårdar hänvisar idrottsnämnden till vad som 

sägs i följande utlåtande. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 
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Idrottsförvaltningen har meddelat att ett tillskott i det totala utbudet av 

konstgräsytor för motion och idrott är välbehövligt. Eftersom det enligt rådande 

ansvarsfördelning är SISAB som har ansvaret för investeringar och drift på skolmark 

vill vi kraftfullt uppmana kommunfullmäktige att ge SISAB i uppdrag att avsätta 

medel för ändamålet. Då idrottsförvaltningen har lång erfarenhet av att arbeta med 

anläggande av idrottsytor ser vi gärna att förvaltningen bistår SISAB med den 

kunskapen och hjälper till med planering och beställande. 

I förslaget till idrottspolitiskt program framgår att det är idrottsnämnden 

tillsammans med övriga berörda nämnder som ansvarar för att verka för att kunna 

erbjuda en mångfald i anläggningar och ytor som syftar till att främja det spontana 

idrottandet. Tillgängliga ytor på stadens skolgårdar skulle möjliggöra just detta. 

Fotboll är den ojämförligt största idrotten i Stockholm och därav är det viktigt att 

skapa fler fotbollsytor i Stockholm. Bristen på idrottsytor drabbar dock i princip alla 

idrotter i staden, varför det är önskvärt att de idrottsytor som skapas på skolgårdarna är 

så multifunktionella som möjligt och kan användas till att utföra många olika idrotter. 

Förutom att det skulle underlätta för föreningslivet och spontanidrottandet om det 

skapas fler idrottsytor i Stockholm så är det positivt för skolorna. I förslaget till nytt 

idrottspolitiskt program föreslås att utbildningsnämnden ansvarar för att dagligen 

erbjuda alla elever i skolan möjlighet till fysisk aktivitet under eller i anslutning till 

skoldagen. Detta underlättas om skolorna har ytor på skolgården som stimulerar till 

fysisk aktivitet.  

 

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas förslag till beslut. 

 

Reservation anfördes av Åsa Jernberg (MP) enligt följande. 

 

Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till yttrande. 

Nämnden anför därutöver följande: 

 

Vi ser positivt på att, i enlighet med motionens intentioner, öka möjligheten till 

idrottsaktiviteter på skolgårdar under de tider då skolverksamhet inte pågår. Då 

ansvaret för investeringar och drift på skolmark återfinns hos SISAB och 

utbildningsförvaltningen bör idrotts förvaltningen, SISAB och 

utbildningsförvaltningen få i uppdrag att inleda en dialog om hur möjligheterna till 

idrott på skolgårdar kan utvecklas. Inom ramen för en sådan dialog bör parterna 

diskutera vilka idrottsaktiviteter som attraherar såväl killar som tjejer, i syfte att 

säkerställa jämställda satsningar. Det är viktigt att en utveckling av idrottsytor på 

skolgårdar inte resulterar i verksamhet som primärt nyttjas av enbart ett kön. 
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Fastighetsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Sebastian Wiklund (V) enligt följande. 

 

Vänsterpartiet tycker det är en god idé och precis som kontoret skriver så finns 

möjligheten även om fastighetskontoret bara är den som tar emot beställningen. 

Vänsterpartiet anser dock att det är viktigt att eventuell kullanläggning/bollplan tas 

fram med utgångspunkt i skolornas behov. Om detta kan sammanfalla med 

anläggningar som passar fotbollsföreningarna så är det självklart ännu bättre. 
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KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

Bilaga 2 

 

2012:49 

  

  

2012:49 Motion av Emilia Bjuggren och Jari Visshed (båda 

S) om skapandet av idrottsmöjligheter på 

Kungsholmens skolgårdar 

Dnr 328-1374/2012 
 

 

Fotboll är den största idrotten i Sverige och i Stockholm, detta gäller både för 

killar och för tjejer. I Stockholm är bristen på fotbollsplaner är ett stort 

problem, i innerstad är situationen sådan att föreningar tvingas säga nej till 

barn och ungdomar som vill börja spela fotboll för att det inte finns tillgång till 

träningstider. På Kungsholmen är det mer än 1500 killar och tjejer i åldern 6-

20 år som motionerar regelbundet i föreningarnas regi. De saknar redan idag 

tillgång till träningsytor i den omfattning som behövs. Samtidigt växer 

befolkningen på Kungsholmen kraftig i och med de nya bostadsområdena på 

nordvästra Kungsholmen.  

 Markyta är bristvara på Kungsholmen och idrottsytor ställs ofta emot 

bostäder eftersom det finns en skriande efterfrågan även på bostäder i området. 

Ett sätt att säkra tillgången till träningsytor för fotbollslagen på Kungsholmen 

skulle vara att möjliggöra för föreningarna att boka träningstider på 

skolgårdarna i området. Om man lägger konstgräs eller uppför 

kulanläggningar på skolgårdarna kan fotbollslagen träna på ytorna även om de 

inte håller måtten för matchspel. 

 Med anledning av ovanstående yrkar vi att 

1. SISAB och berörda förvaltningar får i uppdrag att lägga konstgräs 

eller uppföra kulanläggningar på skolgårdarna till Kungsholmens 

Grundskola 1-5, Eiraskolan, Rålambshovsskolan samt Kullskolan 

2. dessa ytor görs bokningsbara i stadens bokningssystem på kvällstid 

eller delar av kvällstid 
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3. viss tid på varje yta eller en utvald yta lämnas utanför 

bokningssystemet för att finnas öppen för spontanidrottande. 

 

Stockholm den 24 september 2012 

 

Emilia Bjuggren Jari Visshed 

 

 


